
 

 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. juni 2017 stillet følgende spørgs-

mål nr. 951 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål nr. 951:  

” Ministeren bedes oplyse, hvorfor ministeren ikke har besvaret Ingeniørens henven-

delser om et interview om salget af SSIs vaccineproduktion?” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriets koncern har i flere omgange besvaret en række 

spørgs ål fra I ge iøre  o  salget af SSI’s vacci eproduktio . Heru der er Statens 

Serum Institut i forskellige sammenhænge blevet interviewet af Ingeniøren om salget 

af vaccineproduktionen, herunder processer der går forud for at jeg tiltrådte som 

sundhedsminister.  

 

Jeg har siden jeg tiltrådte som minister i november 2016 fokuseret på at sikre en 

fremadrettet og holdbar løsning for SSI og det nationale smitteberedskab, og det er vi 

heldigvis et stort skridt nærmere med aftalen vi indgik i juni 2017 med Danske Regio-

ner om regionernes økonomi for 2018, jf. svar på SUU alm. del spm. 952. 

 

Jeg skal endvidere bemærke, at de forhold, som Ingeniøren ønskede svar på, ved-

rørte forhold, der havde fundet sted længe inden min tiltrædelse som sundhedsmini-

ster den 28. november 2016, hvor salgsprocessen reelt var afviklet inden. 

Desuden vil jeg i denne forbindelse understrege, at hvad der er sket på møder, jeg al-

drig har deltaget i, herunder beslutningsprocesser under den tidligere SRSF-regering 

og SR-regering, er forhold, jeg ikke kan bidrage med kommentarer til. 

 

Med venlig hilsen 
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